
Referat af Ordinær generalforsam
ling i INI A/S

torsdag den 23. maj 20
23 kl. 15.00

(CVR nr. 17 14 80 87) Aktionæren Grønlands
 Selvstyre repræsenter

et ved Naalakkersuisoq
 for Boliger

og Infrastruktur Erik Je
nsen og Departements

chef Ruth Lindhardt sa
mt Bestyrel-

sessekretariatet med J
onas Smed Sørensen o

g Per Nicolaisen.

Direktionsjurist René K
vist var udpeget som d

irigent.

Dirigenten indledte mø
det med at konstatere, 

at hele selskabets aktie
kapital

er repræsenteret, at ge
neralforsamlingen var i

ndvarslet behørigt og e
fter aftale

med ejeren udøvede b
estyrelsessekretariatet

 stemmeretten på vegn
e af Grøn-

lands Selvstyre, som e
r eneste aktionær i sels

kabet.

Efter aftale med ejeren
 blev generalforsamling

en afholdt delvis virtuel
t og strea-

met live. Generalforsamlingen b
lev efterfølgende afhold

t med følgende

DAGSORDEN H Beretning om selskabe
ts virksomhed

Forelæggelse af årsrap
porten til godkendelse

3. Forelæggelse af fors
lag om anvendelse af o

verskud eller dækning 
af tab i

henhold til den godken
dte årsrapport

4. Valg af medlemmer 
til bestyrelsen, herunde

r valg af formand for be
sty-

relsen 5. Godkendelse af sels
kabets vederlagspolitik

 for bestyrelsen og dire
ktionen

6. Fastsættelse af hono
rar til bestyrelsens form

and og de øvrige besty
rel-

sesmedlemmer 7. Valg afrevision 8. Evt. N Ad 1- Beretning om sel
skabets virksomhed

Bestyrelsesformand Ma
ds Christensen, afgav s

in beretning, som var fø
lgende:

"INI har eksisteret i sna
rt 30 år. Som vi ved, er

 INI et administrationss
elskab,

som administrerer omk
ring 8.600 offentlige bo

liger i hele Grønland. B
oligerne

ejes af Selvstyret og ko
mmunerne. INI er ikke 

sat i verden for at tjene
 penge,

men til at levere den be
dste service til den bed

ste pris, ud fra de ramm
er der

udstikkes af ejerne Fundamentet for INI er
 medarbejderne. I dag 

er der omkring 160 sta
bile og loy-

ale medarbejdere, ford
elt i 11 byer. Medarbejd

erne har kompetencer 
indenfor

vedligeholdelse, drift, a
dministration samt tekn

isk ekspertise. Med vor
es tilstede-

værelse så mange sted
er har vi et godt lokalt s

amarbejde, både med 
kommuner

og lokale entreprenøre
r.

Jeg har nu været forma
nd i nogle år. Ud over v

ores boligsociale indsa
ts med råd-

givning i 13.000 tilfælde
, som har nedbragt leje

rnes restancer med 60
 mio kr er
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det jeg nok er mest sto
lt af er, at næsten 100%

 af medarbejderne er lo
kalt for-

ankrede - og at der er r
igtig høj medarbejdertil

fredshed i INI. Også sa
mmenlig-

net med andre selskab
er. Det vil vi forsøge at

 fastholde, også i årene
 fremover.

Det er også vigtigt at n
ævne indsatsen for beb

oerdemokratiet. Eksem
plet fra Si-

simiut, som nu udbrede
s til Qaqortoq, hvor bør

nene bliver ambassadø
rer for et

attraktivt boligkvarter, s
om trækker de voksne 

med sig.

INI ved, at et tag over h
ovedet og en sund boli

g er forudsætning for e
t sundt

samfund. Vi ønsker de
rfor at være aktive inde

nfor reformer på boligo
mrådet og

stiller derfor vores vide
n om boliger og de loka

le forhold til rådighed i 
reformar-

bejdet. Det gælder ogs
å vores viden om efters

læb, behovet for bolige
r de for-

skellige steder samt hu
slejefastsættelse. At sa

mle viden og ansvar på
 så få hæn-

der som muligt giver be
dst mening - både for s

amfundet og for beboe
rne.

INI vil gerne rose Naala
kkersuisut for at have i

gangsat en række meg
et nødven-

dige tiltag på boligområ
det.

Helhedsplanen og Boli
greformen fremhæver -

 helt i tråd med INI s an
befalin-

ger, en række fordele v
ed at samle boligindsat

sen på så få hænder so
m muligt.

Nogen af fordelene vil 
være - mindre administ

ration og kortere beslut
ningsveje,

bedre koordination mel
lem kommuner og loka

le entreprenører, mulig
hed for at

planlægge lang tid frem
, som vil give bedre pri

ser og mulighed for fler
e uddan-

nelsespladser. Et bredt politisk forlig h
ar i rammeaftalen for e

jerpolitikken en ambitio
n om at

fusionere Illuut med IN
I. Igen vil jeg rose Naal

akkersuisut for deres v
isioner på

boligområdet. En samm
enlægning vil gøre drift

 og administration billig
ere, da

INI allerede har organis
ationen og systemerne

 til det. Også på de om
råder der i

dag tilkøbes af andre (s
om skal tjene penge).

INI er klar til at Iøfte op
gaven - også uden for 

Nuuk.

INI 's fremadrettede pla
ner mod 2024 er at frem

tidssikre vores process
er, både

de interne og de lejerve
ndte også hvad angår s

ystemer.

Vi skal fortsat styrke vo
res rådgivning og indsa

ts omkring beboerdemo
krati

Have en organisation m
ed bemanding og komp

etencer til at Iøfte opga
ven om-

kring et samlet ejerska
b, administration og ve

dligehold - og dermed o
pnå de

fordele som Naalakker
suisut også ser.

Formandens beretning
 blev taget til efterretnin

g.

Afslutningsvist blev ord
et givet til Naalakkersu

isoq Erik Jensen som h
oldte føl-

gende tale på vegne af
 formand for Naalakker

suisut Múte B. Egede:

"Kære Alle, Jeg vil på Naalakkersu
isuts vegne gerne start

e med at sige tak til bå
de medar-

bejdere, direktion og be
styrelse for indsatsen i 

det forgangne år.

Op til dette års general
forsamlinger indgik Naa

lakkersuisut og fire af
Inatsisartuts partier et f

orlig om en ny ejerskab
spolitik. Vores fælles p

olitiske øn-

ske har været at sikre s
tyrkede og stabile ramm

er for selskaberne. Der
med har

vi ønsket at give selska
berne ro til at udvikle s

ig fornuftigt og positivt 
med lang-

sigtede mål for øje, sam
tidig med at båndet til e

jeren styrkes igennem 
et aktivt
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Jeg vil gerne fremhæve
 ejerskabspolitikkens g

rundsætning om samfu
ndsansvar

og at selskaberne er sk
abt for og ejet af det gr

ønlandske folk. Det me
dfører at

selskaberne skal vareta
ge ejerens interesser o

g udfylde den kerneopg
ave, som

det enkelte selskab er 
skabt til. Dette medføre

r naturligt at selskabern
e skal

være veldrevne og soli
de. Naalakkersuisut se

r frem til samarbejdet o
m imple-

menteringen af politikk
en i det kommende år.

Der skal arbejdes for e
n sammenlægning af Il

luut A/S og INI A/S. Na
alakkersui-

suts hovedbudskab til I
NI A/S er, at arbejdet o

m en sammenlægning 
kommer til

at tage højde for de iga
ngsatte initiativer. Inde

n en sammenlægning k
an ske,

skal konsekvenserne k
ortlægges og der skal u

darbejdes en konkret p
lan for

eventuelle lovændringe
r og administrative proc

esser, således at arbej
det ikke får

negative konsekvenser
. Selskabet vil blive ind

draget tæt i processen.

I efterhånden flere år h
ar boligreformen været

 på dagsordenen. Som
 en væsent-

lig og presserende sag
, er koalitionen nu igan

g med at forberede den
 kommende

opgave, der har til hens
igt at forbedre boligkva

liteten mærkbart så hur
tigt som

muligt. Dette vil ske ve
d at invitere samtlige p

artier i Inatsisartut til et
 samar-

bejde samt gennem en
 aftale om de nødvendi

g prioriteringer. De nød
vendige

bevillinger skal desude
n sikres. Naalakkersuis

ut ønsker jo, at vi samm
en skal

løfte opgaven om de m
ange forfaldne offentlig

ejede boliger på kysten
.

Det er vigtigt at der ikke
 længere kun rapporter

es om selskabernes øk
onomiske

forhold. Med den udvik
ling vi ser ind i på globa

lt plan, har vi et ansvar
 for at for-

malisere arbejdet med 
bæredygtighed. Jeg vil

 derfor fremhæve ejers
kabspolitik-

kens krav om der skal 
arbejdes aktivt med ES

G rapportering som om
fatter ”En-

vironment (miljø), Socia
l (samfund) og Governa

nce (ledelse)”.

Jeg vil gerne takke for 
indberetningen vedrøre

nde jeres fraud manag
ement sy-

stem og vi ser frem til a
t følge op på denne pro

ces, som Naalakkersui
sut annon-

cerede til forrige gener
alforsamling. Det aktive

 arbejde I gør for at ide
ntificere

risici og forebygge imo
d besvigelser, er med t

il at styrke jeres bidrag
 til vores

samfund. Med disse ord ønsker j
eg selskabets bestyrels

e, direktion og de ansa
tte god ar-

bejdslyst i det kommen
de år.”

Ad 2 - Forelæggelse af
 årsrapporten til godken

delse

Det fremgår af årsrapp
orten, at selskabet har 

et overskud efter skat p
å 397 tkr.

Årsrapporten er behøri
gt godkendt og undersk

revet af bestyrelsen.

Aktionæren godkendte
 årsrapporten for 2022.

Ad 3 - Forelæggelse af
 forslag om anvendelse

 af overskud eller dækn
ing

af tab i henhold til det g
odkendte årsregnskab

Bestyrelsen har foreslå
et, at årets overskud ov

erføres til næste år.

Aktionæren godkendte
 forslaget.

Ad 4 - Valg af medlemm
er til bestyrelsen, herun

der valg af formand for
bestyrelsen Aktionæren oplyste, at 

hele bestyrelsen blev g
envalgt, så følgende fo

rtsætter:

Mads Barlach Christen
sen som formand
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Johanne L. Knudsen Ad 5 - Godkendelse af 
selskabets vederlagspo

litik for bestyrelsen og d
i-

rektionen Aktionæren godkendte
 selskabets vederlagsp

olitik.

Ad 6 - Fastsættelse af 
honorar til bestyrelsens

 formand og de øvrige 
be-

styrelsesmedlemmer Følgende årlige honora
rer indstilles til at være

 gældende for bestyrels
en:

Bestyrelsesformand kr.
 365.000

Næstformand kr. 182.0
00

Øvrige medlemmer kr. 
130.000

Aktionæren bekræftede
 vederlagenes størrelse

.

Ad 7 - Valg af revision Bestyrelsen indstillede 
BDO Revisionspartners

elskab til genvalg.

Aktionæren godkendte
 indstillingen.

Ad 8 - Evt. Der var intet under pun
ktet eventuelt, hvorefte

r dirigenten, at dagsord
enen var

udtømt og generalforsa
mlingen afsluttet.

Referatet er udarbejde
t af:
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